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Spørgsmåls til dialogmøde den 21. september 2016 fra kl. 16.00 – 

18.00 vedr. kontanthjælpsloftet og 225-timersreglen. 

 

Ifølge aftale vedr. dialogmødet d. 21. september - om kontanthjælpsloftet og 

225-timersreglen – fremsender Rådet for Socialt udsatte på forhånd en række 

af de spørgsmål, som rådet at få besvaret. 

 

Rådet ser med stor alvor på de forandringer kontanthjælpsloftet m.m. kan 

medføre for den gruppe borgere som Udsatterådet repræsenterer. Til brug for 

rådets videre arbejde, ønsker rådet derfor - dels at opnå en faktuel viden, men 

også kendskab til allerede iværksatte initiativer i Slagelse Kommune. En ar-

bejdsgruppe har derfor samlet en række spørgsmål som er rejst af rådets 

medlemmer. 

 

Det er rådets forventning, at der blandt dialogmødets deltagere er en fælles 

interesse for, at få besvaret så mange af de fremsendte spørgsmål som muligt. 

Samtidig er det rådets ønske fremadrettet, at følge udviklingen og bidrage til 

et samarbejde omkring mulige løsninger for borgere og kommune. 

 

Faktuelle spørgsmål: 

1. I forbindelse med vedtagelsen af kontanthjælpsloftet blev det under-

streget, at kontanthjælp er en midlertidig ydelse, og at ingen syge eller 

handicappede skal være på langvarig kontanthjælp. 

 

Hvordan defineres langvarig kontanthjælp i Slagelse? 2 år eller mere? 

Hvor mange aktuelle kontanthjælpsmodtagere har modtaget kontant-

hjælp i en ubrudt periode, der er længere end 2år? 

Hvor mange aktuelle kontanthjælpsmodtagere har modtaget kontant-

hjælp i en periode, der er længere end kommunens definition? 

 

2. Er der i forhold til ministeriets hyrdebrev besluttet initiativer i forhold til 

at nedbringe antallet af kontanthjælpsmodtagere på langvarig kontant-

hjælp? 

I givet fald hvilke? 

 

Hvor mange ressourceforløb er der gennemført i Slagelse kommune in-

den for de sidste 2 år? Hvor mange af disse er afsluttet med - fleksjob, 

 
14. september 2016 

 

Kontaktperson: 

Bent Jensen 

Tlf.: 40 88 72 12 

Mail:  

hellebentjensen@gmail.com 

 

 

 



 

2 

 

Side2/3 

pension, ordinært job, …. 

Hvor mange er fortsat i et nyt ressourceforløb? 

 

3. Hvor mange borgere i Slagelse skæres i kontanthjælpen i forbindelse 

med kontanthjælpsloftet? 

Hvor mange mister mere end 1000, 2000 eller 3000 kr. om måneden? 

 

4. Hvor mange borgere i Slagelse kommune skæres i kontanthjælpen som 

følge af 225 timers reglen? 

Hvor mange af disse er ægtepar, hvor man mister en fuld kontant-

hjælp? 

Er der iværksat en målrettet beskæftigelsesindsats i forhold til borgere, 

som rammes af 225 timers reglen?  

Er der en specielt målrettet indsats i forhold til ægtepar, der står til at 

miste en fuld kontanthjælp? 

Man kan blive undtaget fra 225 timers reglen, hvis kommunen vurde-

rer, at arbejdsevnen er så begrænset, at man ikke kan opfylde ar-

bejdskravene. Kan der gives en fortolkningsanvisning på hvornår man 

er undtaget. Ved Slagelse Kommune hvor mange der evt. bliver undta-
get. 

5. Hvor mange planlagte udflytninger fra botilbud til egen bolig har Handi-

cap og Psykiatri medvirket til i 2015 og 1. halvår af 2016? 

Hvor mange af de borgere, der udflyttes til egen bolig via Handicap og 

Psykiatri, modtager kontanthjælp? 

Hvilken betydning vurderer Handicap og Psykiatri, at kontanthjælpslof-

tet får for den fortsatte mulighed for udflytning? 

Hvordan vurderer Handicap og Psykiatri, at ovenstående vil få indfly-

delse på presset på institutions- og botilbud? 

 

6. Vedr. udsættelser 

Har Slagelse Kommune en retningslinje/politik for, i hvilke tilfælde man 

hjælper med at betale restancen mod tilbagebetalingspligt? 

Har Slagelse Kommune en opgørelse over, hvor mange af de borgere, 

der sættes ud, som efterfølgende får ophold på hjemløseinstitution og i 

givet fald udgifterne til dette? 

 

 

 

Holdningsmæssige/politiske spørgsmål 

 

7. Det vurderes at loftet på landsbasis rammer 16.200 kontanthjælps-

modtagere, som også er enlige med børn.  

Ved man hvor mange børn i Slagelse Kommune, der evt. er omfattet af 

de nye regler? 

Er der besluttet eller arbejder Slagelse Kommune med initiativer, der 
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skal modvirke uheldige forhold for børn, der bliver ramt af fattigdom - 
fx tilskud til/gratis fritidsaktiviteter, skolemad eller lignende? 

De sårbare forældre, der rammes af de nye regler, kan de få bevil-
get enkeltydelser i større omfang end nu? 

Hvilken information gives der til dem om de ydelser, som de kan få be-
vilget?  

8. Hvordan kan/vil Slagelse Kommune hjælpe borgere, der ønsker at flyt-

te til en billigere bolig? Fx betaling af evt. dobbelt husleje? – nyt ind-

skudslån selv om nuværende indskudslån ikke er betalt fult ud? hjælp 

til selve flytningen? 

Herunder – hvor mange borgere forventer Slagelse Kommune kan få 

behov for en billigere bolig? 

 

9. Allerede nu er der i pressen fokus på, at en række kontanthjælpsmod-

tagere fra storbyerne vælger at flytte til kommuner, hvor det er muligt 

at finde billigere boliger. Hvordan har Slagelse Kommune tænkt sig at 

følge udviklingen? 

 

10. Har Slagelse Kommune/vil Slagelse Kommune opstille et mål for, hvor 

mange borgere der skal have ressourceforløb, flexjob eller andre veje 

ud af kontanthjælpen? 

 

 

På vegne af Rådet for Socialt Udsatte 

 

Bent Jensen 

Formand 

 

  

 

 

 

 


